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	Differing concepts
2.41 The major differences between the PRMS and CRIRSCO classifications are also evident from figure 2.1 above – being the absence from the CRIRSCO Template of classifications that are equivalent to ‘possible reserves’ and ‘sub-marginal contingent resources’.
2.42 Possible reserves represent the potential upside relating to proved and probable oil & gas reserves. The nearest equivalent to possible reserves in the CRIRSCO Template is inferred resources. The project team considers these categories of reserves and resources to be sufficiently uncertain that they would not materially affect asset recognition and measurement or be the primary focus of disclosure. For this reason, direct comparability between the CRIRSCO Template and the PRMS in this classification is not considered essential for financial reporting purposes.
2.43 The report prepared by the expert industry working group explains that ‘Sub-Marginal Contingent Resources are those quantities associated with discoveries for which analysis indicates that technically feasible development projects would not be economic and/or other contingencies would not be satisfied under current or reasonably forecasted improvements in commercial conditions. These projects nonetheless should be retained in the inventory of discovered resources pending unforeseen major changes in commercial conditions.’12 In contrast, the CRIRSCO Template does not have a comparable classification because its scope does not include the reporting of mineralisation that does not have reasonable prospects for eventual economic extraction, even though it may be discovered. The project team considers that if a minerals or oil & gas discovery is not considered to have reasonable prospects for eventual economic extraction, the disclosure of this resources classification is unlikely to provide useful information or to materially affect the recognition and measurement of the asset in the statement of financial position.
2.44 Other differences that have been identified between the PRMS and the CRIRSCO
Template classifications relate to how the estimate is quantified and presented.
(a) The measurement of reserves and resources under the PRMS is presented in terms of the ‘sales quantity’ delivered at a custody transfer point according to product delivery specifications, whereas under the CRIRSCO Template, the measurement is presented in terms of tonnage of ore and mineral grade (ie the percentage of the contained mineral). The CRIRSCO Template then requires disclosure of recovery factors that enable the ‘sales quantities’ to be computed. Some entities also disclose the sale quantities of product in addition to disclosing quantities in terms of tonnes and grade.
(b) In terms of an entity’s interest in reserves and resources, oil & gas reserves and resources estimates are typically expressed on a net working interest or net entitlement basis after reduction for royalties and production owing to others. However, mineral reserve and resource estimates are typically reported in total with the share attributable to the entity shown separately.13
2.45
These differences, however, do not make the reserve and resource classifications
incompatible. Rather, the differences are a disclosure issue, and are related to how
minerals and oil & gas reserve and resource disclosures are typically presented. The disclosure of minerals and oil & gas reserve and resource information is considered in Chapter 5 of this discussion paper.

	Различные концепции
2.41  Основные различия между классификациями PRMS и CRIRSCO также видны на вышеприведенном рисунке 2.1 – он представляет отсутствие в Шаблоне  CRIRSCO классификаций, эквивалентных «возможным запасам» и «условным ресурсам за гранью рентабельности».
2.42  Возможные запасы представляют собой предельный потенциал, относящийся к доказанным и вероятным запасам нефти и газа. Ближайший эквивалент возможных запасов в Шаблоне CRIRSCO – предполагаемые ресурсы. Команда проекта считает эти категории запасов и ресурсов достаточно неопределенными для того, чтобы они не оказали существенного влияния на учет и оценку активов или не стали первоочередным объектом разглашения. Поэтому прямая сопоставимость Шаблона CRIRSCO и PRMS в этой классификации не считается существенной для финансовой отчетности.
2.43  Отчет, подготовленный рабочей группой из экспертов в этой области, поясняет, что «Условные ресурсы за гранью рентабельности представляют собой количества, связанные с раскрытиями, для которых анализ показывает, что технически выполнимые проекты разработки были бы экономически невыгодными и/или другие возможные условия не были бы удовлетворены при текущих или обоснованно предсказуемых улучшениях коммерческих условий. Тем не менее, эти проекты должны быть сохранены в реестре обнаруженных ресурсов, ожидающих непредвиденных значительных изменений коммерческих условий.»12 По контрасту, в Шаблоне CRIRSCO нет сравнимой классификации, поскольку он не охватывает отчетность по ресурсам полезных ископаемых, не имеющим обоснованной перспективы экономически выгодной добычи, даже если они и были обнаружены. Команда проекта считает, что, если считается, что открытие месторождений полезных ископаемых или нефти и газа не имеет обоснованных перспектив экономически выгодной добычи, раскрытие классификации таких ресурсов с малой вероятностью обеспечит полезную информацию или окажет существенное влияние на учет или оценку этих активов в отчете о финансовом положении.
2.44
Другие выявленные различия между классификациями PRMS и Шаблоном CRIRSCO относятся к тому, как измеряется и представляется оценка.
(а) Измерение запасов и ресурсов по PRMS представляется в виде «объема сбыта», доставленного на приемо-сдаточный пункт в соответствии со спецификациями доставки продукции, в то время как по Шаблону CRIRSCO оценка представлена в виде массы руды в тоннах и насыщенности минералом (то есть процентного содержания минерала). Шаблон CRIRSCO в таком случае требует раскрытия коэффициентов извлечения, позволяющих рассчитать «объем сбыта». Некоторые организации также раскрывают объем сбыта продукта в дополнение к раскрытию тоннажа и насыщенности.
(b) Когда речь идет об участии организации в запасах и ресурсах, оценки запасов и ресурсов нефти и газа обычно выражаются на основе чистого прямого долевого участия или чистой компенсации за вычетом платы за право разработки недр и добычи, причитающейся другим лицам. Однако оценки запасов и ресурсов полезных ископаемых обычно указываются в целом с отдельным указанием доли, причитающейся этой организации.13
2.45
Однако эти различия не приводят к несовместимости этих классификаций запасов и ресурсов. Эти различия касаются, скорее, вопросов раскрытия и обычного представления раскрытий запасов и ресурсов полезных ископаемых, нефти и газа. Раскрытие информации о запасах и ресурсах полезных ископаемых, нефти и газа рассматривается в Главе 5 этого обсуждения.



